
Protokół 
z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej 

odbytych w dniu 30 listopada 2022 roku 
 

    Posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej, które odbyło się w dniu  
30 listopada 2022 roku, przewodniczył Pan Robert Starzyński, Przewodniczący Zgromadzenia.  
    Na statutową liczbę 24 przedstawicieli Gmin – członków Związku w posiedzeniu wzięło udział 15 
(piętnaście) osób z ośmiu Gmin – członków Związku (lista obecności w załączeniu do protokołu), czyli 
bezwzględna większość uprawniona do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad 1 
Przyjęcie protokołu z obrad Zgromadzenia Związku z dnia 29 września 2022 r. 
Przewodniczący zapytał, czy wszyscy otrzymali projekt protokołu i czy zgadzają się z jego treścią. 
Zastrzeżeń ani uwag nie było, wobec czego poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie protokołu. Wynik: 
15 „za”, 0 wstrzymujący się, 0 przeciw. Protokół przyjęto większością głosów. 
 
Ad 2.  
Zapoznanie z: 
 -   uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie  
     wieloletniej prognozy finansowej Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej,  
     przedstawionym wraz z projektem uchwały w sprawie budżetu Związku Gmin  
     Ziemi Zgorzeleckiej na 2023 rok.  
     Z treścią dokumentu oraz opinią w nim zawartą zapoznała zebranych Główna Księgowa  
     Związku. Przewodniczący Zgromadzenia zapytał, czy wszyscy otrzymali dokument, czy się z  
     nim zapoznali i czy mają do niego uwagi lub pytania. Nie było, wobec czego stwierdził, że  
     Zgromadzenie przyjęło treść uchwały do wiadomości. 
 -   uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o  
     przedłożonym przez Zarząd Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej projekcie uchwały  
     w sprawie budżetu Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej na 2023 rok, 
     Z treścią dokumentu oraz opinią w nim zawartą zapoznała zebranych Główna Księgowa  
     Związku. Przewodniczący Zgromadzenia zapytał, czy wszyscy otrzymali dokument, czy się z  
     nim zapoznali i czy mają do niego uwagi lub pytania. Nie było, wobec czego stwierdził, że  
     Zgromadzenie przyjęło treść uchwały do wiadomości. 
 
Ad 3. 
  Podjęcie uchwały w sprawie: 
     a) przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej. 
          Z treścią uchwały oraz zapoznała zebranych Główna Księgowa Związku. Przewodniczący  
         Zgromadzenia zapytał, czy wszyscy otrzymali dokument, czy się z nim zapoznali i czy  
         mają do niego uwagi lub pytania. Nie było, wobec czego poddał uchwałę pod głosowanie.  
         Wynik:15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. Uchwałę podjęto bezwzględną  
         ilością głosów. 
     b) przyjęcia budżetu na 2023 rok.      
         Z treścią uchwały oraz zapoznała zebranych Główna Księgowa Związku. Przewodniczący  
         Zgromadzenia zapytał, czy wszyscy otrzymali dokument, czy się z nim zapoznali i czy  
         mają do niego uwagi lub pytania. Nie było, wobec czego poddał uchwałę pod głosowanie.  
         Wynik:15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. Uchwałę podjęto bezwzględną  
         ilością głosów. 
 
Ad 4 
Sprawy różne: sprawa realizacji „Transgranicznej koncepcji organizacji publicznego 
transportu zbiorowego na obszarze Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej” poprzez 
utworzenie celowego związku powiatowo-gminnego. 
Z tematem zapoznał zebranych Dyrektor Biura. Stwierdził, że realizacja zadania z 
wykorzystaniem środków finansowych pochodzących z budżetów Gmin – członków Związku nie 
ma szans powodzenia ze względu na przewidywany koszt. Rozwiązaniem jest utworzenie 
związku powiatowo-gminnego, na co pozwala ustawa o samorządzie terytorialnym. Liderem w 
tym związku byłby powiat zgorzelecki i tylko on mógłby wystąpić do Funduszu Rozwoju 
Przewozów Autobusowych o dofinansowanie. Dotychczasowe próby przekonania władz 
Starostwa Powiatowego o celowości utworzenia takiego związku nie przyniosły efektu. 
Władzom powiatu zgorzeleckiego nie trafiają do przekonania argumenty, że realizacja projektu 



byłby realizacją zadania własnego zarówno gmin, jak i powiatu w dobrze rozumianym interesie 
społecznym. Znacząco poprawiłaby się dostępność mieszkańców z sołectw do tej pory 
wykluczonych komunikacyjnie do ośrodków służby zdrowia, ośrodków administracyjnych, 
miejsc pracy itp. Dodatkowym efektem byłby spadek cen biletów, które prywatni przewoźnicy 
bardzo znacząco podnieśli. Przewodniczący Zarządu Pan Rafał Gronicz zapowiedział 
kontynuację działań na rzecz utworzenia związku powiatowo-gminnego. 
 
Ad 5. 
Wolne wnioski. 
Nie było, wobec czego Przewodniczący Zgromadzenia stwierdził wyczerpanie porządku dnia i 
zakończył obrady. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołował: Janusz Grzeszczuk 
 
                                                                              
  


